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Folketingets Udenrigsudvalg har ønsket, at jeg i et kommende samråd besvarer føl-

gende samrådsspørgsmål:  

 

”Vil ministeren redegøre for, hvordan hun vurderer risikoen for eskalering af kon-

flikten, hvis der gives grønt lys til ubegrænset brug af vestlige våben i Rusland, og 

hvordan dette vil påvirke Danmarks sikkerhedspolitik og internationale relationer? 

Vil ministeren desuden redegøre for, hvilke militærfaglige vurderinger statsministe-

ren har baseret sine udtalelser på, og hvorvidt Forsvaret, Udenrigsministeriet eller 

andre relevante myndigheder været inddraget i beslutningen? Der henvises til stats-

ministerens interview med Bloomberg den 23. september 2024.” (URU samråds-

spørgsmål B (tidl. R), alm. del) 

 

Jeg lægger stor vægt på, at spørgsmål fra Folketinget besvares i overensstemmelse 

med de gældende regler. Der har i den forbindelse under skiftende statsministre været 

fast praksis for, at det er den eller de ansvarlige ministre, der besvarer spørgsmål fra 

Folketinget om en given sag på regeringens vegne.  

 

Jeg skal på den baggrund anmode om, at udvalgets samrådsspørgsmål B rettes til 

udenrigsministeren og forsvarsministeren som de ansvarlige ministre. 

 

Kopi af dette brev er sendt til Folketingets formand. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

Mette Frederiksen 

København, den 3. oktober 2024  
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